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Občasník obce Bukovec 
vydává Obecní úřad Bukovec 

pro informaci občanů 
 
 

listopad 2012 
 
 
 
Vážení spoluobčané, 
 
   letošní rok se blíží ke konci, je čas hodnotit, bilancovat. Přiznám se ale, 
že po veřejné schůzi, která se konala v pondělí dne 22. 10. 2012, a to kvůli 
stavbě a projektu Naučná in-line fitness stezka, podotýkám, mám problém 
vyjádřit své myšlenky tak, abych nikoho z přítomných na schůzi 
v úvodníku snad neurazila, abych se někoho slovem nedotkla. Dovolte mi 
však hned ze startu úvodníku napsat,  že nejsem „splachovací“, jak se 
mnohým zdám, nebo se snad někomu jevím. Nenechávají mě a ani 
zaměstnance úřadu klidnými, když jsou šířeny lži a nepravdy v neprospěch 
obce a je poškozováno její dobré jméno! I to byl jeden z důvodů mého 
svolání zastupitelstva do prostor nezvyklých, mimo prostory obecního 
úřadu. Občanům a nespokojeným blíže, pár kroků od jejich domu, tak 
říkajíc „v jámě lvové“ a to proto, aby bylo všemu učiněno za dost…  
   V návaznosti na příspěvky některých vystupujících na veřejné schůzi mě 
mrzí, že se nezúčastnili předchozích zasedání zastupitelstev. A to nikdy!  
Následně vycházejí ze zaručených hospodských pravd a informací 
vytržených z kontextu, aniž by byly ověřeny například usneseními 
z jednání rad a zastupitelstev, která jsou dostupná všem na našich 
webových stránkách. Anebo jsou z části ověřená, ale pak se řídí heslem : 
„že na každého psa se hůl najde!“ Proto informuji a to všechny bez rozdílu, 
komu není lhostejné dění v obci, že termíny zasedání zastupitelstva jsou 
zveřejňovány dopředu tak, jak to ukládá a vyžaduje zákon. Jsou 
zveřejňovány na úřední desce a na webových stránkách naší obce. 
Připomínám, že zasedání zastupitelstev jsou veřejná!  
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   Vzhledem k mému působení na obecním úřadě od roku 1998, kdy jsem 
nastupovala jako referentka na zástup za p. Janu Brzežkovou, od roku 2002 
jako zastupitelka, pak místostarostka, jsem měla tu čest poznat a 
spolupracovat se starosty p. Vilémem Sikorou, p. Pavlem Bojkem, p. 
Josefem Čmielem a p. Petrem Jalowiczorem. Ano, ne nadarmo se říká, že 
„do nejvyšších štítů blesky bijí“! Jiné je chování lidí mladých a jiné je u 
občanů starších. Chování některých lidí naší obce zvláště pak ve vypjatých 
situacích či momentech rozhodování, nebo ve chvílích, kdy se nejedná o 
nic, jen o „kousek miydzki“, větve stromu zasahující do zahrady sousedova 
pozemku, příliš hlasitého štěkání psa, bývá mnohdy emočně vypjaté a je 
doprovázeno nevhodnými slovy či vulgarismy…a dokonce odchodem 
dotazujících ze sálu bez vyčkání na odpověď. Pak je těžké něco 
vysvětlovat! Nicméně vážím si těch, kteří zůstali až do konce jednání, řekli 
svůj názor a dotazovali se.  
   V březnovém vydání Občasníku jsme vás informovali o vítězi veřejné 
zakázky na stavební práce s názvem „Naučná in-line fitness stezka“, 
společnosti Sportovní a liniové stavby Morava, s.r.o.  Mám povinnost vás 
dále informovat, že ačkoliv výběrové řízení proběhlo striktně v souladu se 
zákonem a smlouva s výše uvedenou společností byla podepsána, tato firma 
nedostála svým závazkům a ukončila práce na staveništi dne 22. 10. 2012. 
Tato a další informace ke stavbě a jejímu průběhu byly projednány na již 
zmiňované veřejné schůzi.  
   K dnešnímu dni, tzn. 4. 11. 2012 nebyla Obci Bukovec stavba 
protokolárně předána. Výše uvedená společnost tedy stále nese plnou 
odpovědnost za bezpečnost na staveništi. Dále informuji, že Obec Bukovec 
dosud neuhradila této společnosti ani korunu a dle Smlouvy o dílo náleží 
obci 40 tis. Kč za každý den prodlení v případě nedodržení termínu stavby, 
a to ke dni 14. 11. 2012. Důležitá a pro obec zásadní je skutečnost, že 
termín pro získání dotace Úřadu regionální rady bude prodloužen a o dotaci 
nepřichází. Na posledním zasedání zastupitelstva byla schválena pracovní 
skupina ve složení: zastupitelé, projektanti, stavební dozor (více na 
stránkách Občasníku viz. Usnesení ze 13. zasedání zastupitelstva ze dne 
22.10.2012), která je pověřena vyřešením situace. Každopádně jisté je, že 
nás čekají nemalé starosti spojené se zazimováním in-line stezky. Kdo bude 
nakonec hradit  náklady s tímto spojené  je otázkou dalšího vyjednávání. 
   A protože jsem optimistkou, věřím, že stavba bude nakonec dokončena a 
i přes negativní ohlasy a komplikace s tím spojené, bude pro obec 
přínosem.  Touto cestou bych ráda vyslala jasný signál těm, kteří neustále 
pouze kritizují rozhodnutí rady obce a zastupitelstva, aniž by jejich výroky 
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vycházely z podložených informací a faktů. Obec neinvestuje pouze do 
rozvoje turismu, a já osobně v žádném případě nedovolím, aby náročná 
práce našich zaměstnanců a potažmo celého zastupitelstva byla shazována 
těmi, kteří pro obec nehnuli ani prstem.  
   Co se nám letos podařilo, ale i nepodařilo, se dočtete právě v tomto 
vydání Občasníku. Krásný zbytek podzimu a klidný Advent plný pohody a 
zdraví vám všem přeje 

Monika Czepczorová 
starostka obce 

 
USNESENÍ 

z 11. zasedání zastupitelstva obce Bukovec, 
ze dne 22. 6. 2012 

Zastupitelstvo obce 
 
schválilo:  
11.219 program jednání 
11.220 odklad splátek půjček Technických služeb Bukovec, s. r. o. za rok 
 2012, a to do března roku 2013, dle podané žádosti č.j. 371/2012 
11.221 přijetí dotace a rozhodlo o uzavření Smlouvy o poskytnutí dotace 
 z rozpočtu regionální rady mezi Obcí Bukovec a Regionální radou 
 regionu soudržnosti Moravskoslezsko, sídlem Na Jízdárně 2824/2, 
 702 00  Ostrava-Moravská Ostrava, jejíž předmětem je poskytnutí 
 účelové dotace na projekt realizovaný v rámci Regionálního 
 operačního programu NUTS II Moravskoslezsko 2007-2013 
 „Naučná in-line fitness stezka“ 
11.222 Závěrečný účet obce Bukovec za rok 2011 a souhlasí s celoročním 
 hospodařením, a to bez výhrad 
11.223 rozpočtové opatření č. 4/2012 
11.224 zřízení vodovodní přípojky k rodinnému domu č.p. 91, náklady na 
 její zřízení si bude hradit žadatel, vodoměr bude umístěn v šachtě 
11.225 zřízení vodovodní přípojky na pozemku p. č. 24/6, k. ú. Bukovec u 
 Jablunkova, z důvodu uzavření Smlouvy o smlouvě budoucí o 
 zřízení věcného břemene a právu provést stavbu na cizím pozemku 
 s Česlavem a Annou Sikorovými, Jablunkov 1115 
11.226 uzavření Smlouvy o smlouvě budoucí kupní mezi Obcí Bukovec a 
 manžely Rudolfem Lyskem a Annou Lyskovou, oba bytem 
 Bukovec 32 a manžely Josefem Petrákem a Helenou Petrákovou, 
 oba bytem Bukovec 238, kupní cena za převáděnou nemovitost,  
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            část pozemku p. č. PK 1129/2, k. ú. Bukovec u Jablunkova se 
 sjednává ve výši 100 Kč/m2 – obec hodlá na tomto pozemku 
 postavit a provozovat turistickou atrakci „Cestujeme po Evropě“ 
11.227 zveřejnění záměru prodeje části pozemku p. č. 202/13, k. ú. 
 Bukovec u Jablunkova, dle geometrického plánu č. 692-39/2012 se 
 jedná o nově zaměřený pozemek st. 842 o výměře 6 m2 
11.228 zveřejnění záměru prodeje části pozemku p. č. 202/13, k. ú. 
 Bukovec u Jablunkova 
11.229 dalšího člena Jednotky sboru dobrovolných hasičů obce Bukovec, a 
 to Lukáše Neničku 
11.230 odvolání stávajícího člena Petra Chrasiny z JSDH obce Bukovec 
11.231 uveřejnění článku ing. Bohdana Czepczora v Občasníku obce 
 Bukovec ve zjednodušené verzi – týká se spalování odpadů 
11.232 výkup pozemků dle geometrického plánu, na kterých bude umístěna 
 stavba „Cestujeme po Evropě“ 
zvolilo: 
11.233 ověřovatele zápisu Petra Chrascinu a Reginu Byrtusovou 
 
vzalo na vědomí: 
11.234  usnesení z 27. – 32. schůze Rady obce Bukovec 
11.235  informace pracovní skupiny k provozování areálu Kempaland 
11.236 informace Jiřího Heczka o finanční situaci Technických služeb 
 Bukovec, s. r. o. 
11.237 předloženou Zprávu auditora o hospodaření Technických služeb 
 Bukovec, s. r. o. za období 1-3/2012 s porovnáním období 1-3/2011 
11.238 Závěrečný účet Sdružení obcí Jablunkovska za rok 2011 a zprávu o 
 výsledku přezkumu hospodaření SOJ za rok 2011  
11.239 návrh na opravu komunikací v obci, včetně komunikace v části obce 
 Bukovec – Groniček 
11.240 návrh nového modelu financování veřejné osobní dopravy 
 v Moravskoslezském kraji 
11.241 návrh změn v jízdním řádu vlakových spojů 
11.242 Zprávu finančního výboru č. 5 
11.243 Zprávu kontrolního výboru č. 5 
11.244 termín přeboru v ručním kosení na nejvýchodnější louce ČR –  
 27. 7. 2012 od 17 hodin  
 informace k dopravnímu značení 

1. místo dětí Základní školy s polským jazykem vyučovacím 
Bukovec ve sběru PET lahví, soutěž pořádala firma Nehlsen Třinec  
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návrh na vyhotovení dřevěného baneru s názvem „Vítejte 
v nejvýchodnější obci ČR“  
zhotovení pamětní desky Petru Jalowiczorovi 

 
neschválilo: 
11.245 zakoupení pozemků určených k rozšíření hřbitova, a to z důvodu 
 vysoké ceny 
 
pověřuje: 
11.246 starostku vyřešením zrušení a neprodloužení výjimky z místní 
 úpravy provozu na pozemních komunikacích, týkající se zákazové 
 značky č. B 4 „zákaz vjezdu nákladních automobilů“ umístěné v  
 k. ú. Bukovec u Jablunkova na silnici č. III/01149  
            v blízkosti hraničního přechodu Bukovec – Jasnowice s Polskou 
 republikou pro vozidlo Scania, registrační značky: SCI 35867 (PL) 

 
USNESENÍ 

z 12. zasedání zastupitelstva obce Bukovec,  
ze dne 18. 9. 2012 

Zastupitelstvo obce 
 
schválilo:  
12.247 program jednání 
12.248 prodej části pozemku p. č. 202/13, dle geometrického plánu č. 692-
 39/2012 se jedná o nově zaměřený pozemek st. 842 o výměře 6 m2, 
 vše k. ú. Bukovec u Jablunkova,  v hodnotě 100 Kč/m2 
12.249 zřízení vodovodní přípojky na obecní vodovod, a to z důvodu 
 výstavby rodinného domku na pozemku p. č. 1404/1 v k. ú. 
 Bukovec u Jablunkova, napojení na obecní vodovod se povoluje na 
 jméno žadatele, dopis č.j. 519/2012 
12.250 dočasně pozastavit zřizování nových vodovodních přípojek na 
 obecní vodovod 
12.251 vytvoření pracovní skupiny ve složení ing. Bohdan Czepczor, 
 Monika Czepczorová, Petr Chrascina, ing. Robert Kulig, ing. Mgr. 
 Josef Byrtus, která se bude zabývat zjištěním zdrojů vody v obci 
12.252 provedení geometrického zaměření části pozemku p. č. 1584/1, k. ú. 
 Bukovec u Jablunkova, dle sdělení o darování pozemku č.j. 
 575/2012 
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12.253 bezúplatný převod pozemků p. č. 3856, 3846, 3888 a 2561, vše k. ú. 
 Bukovec u Jablunkova, v celé délce do majetku obce Bukovec 
12.254 rozpočtové opatření č. 6/2012 
12.255 uzavření Smlouvy o zřízení věcného břemene mezi Obcí Bukovec a 
 společností ČEZ Distribuce, a. s. se sídlem Děčín, Teplická 874/8, 
 zastoupené na základě plné moci Stanislavem Motykou, se sídlem 
 Bukovec 244, jejíž předmětem je zřízení věcného břemene 
 k pozemku p. č. 1685/36, 1892 a 3863, vše k. ú. Bukovec u 
 Jablunkova 
zvolilo: 
12.256 ověřovatele zápisu ing. Mgr. Josefa Byrtuse a Miroslava Haratyka 
 
vzalo na vědomí: 
12.257 usnesení z 33. – 38. schůze Rady obce Bukovec 
12.258 informace Romana Czepczora, jednatele Technických služeb 
 Bukovec, s. r. o. 
12.259 informace Andrzeje Bielesze k záměru rozvoje lyžařského areálu 
12.260 Projekt hydrogelologického průzkumu – květen 2012, 
 zpracovaného společností Vodní zdroje Holešov a. s., Tovární 
 1423, Holešov 
 
12.261 a uložilo úkol zastupitelům, aby zjistili možný výskyt eroze 
 zemědělské půdy v obci 
12.262 informace ing. Stopky, stavbyvedoucího společnosti Sportovní a 
 liniové stavby Morava, ke stavbě „Naučná fitness in-line stezka“ 
12.263 informace starostky k záměru úpravy veřejného prostranství – 
 parkoviště u kostela 
12.264 informace k ukončení platnosti povolení výjimky z místní úpravy 
 provozu na místní  
            komunikaci pro vozidlo Scania, a to k 7. 9. 2012 
12.265 Zprávu finančního výboru č. 6 
12.266 informace o záměru obce, provést úpravu příkopu v části obce „Na 
 křížové“. Vlastníci pozemků nesouhlasí s provedením úprav 
 stávající příkopy v pozemku p.č. 1371, k. ú. Bukovec u Jablunkova 
12.267 informace o konání akcí: 
            - oslavy 80. výročí chaty na Gírové dne 28. 9. 2012 
            - Pekoč cup aneb sraz traktorů nejen domácí výroby dne 29. 9. 2012 
            - zájezd do Tychů a Goczalkowic dne 6. 10. 2012 
souhlasí: 
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12.268 s pronájmem lyžařského areálu (hlasování se zdržel Andrzej Bielesz 
 a Monika Czepczorová – střet zájmu) 
12.269 se zpracováním geometrického zaměření, případně situací 
 skutečného stavu pozemku na vlastní náklady žadatele dle podané 
 žádosti č.j. 586/2012 

 
USNESENÍ 

z 13. zasedání zastupitelstva obce Bukovec,  
ze dne 22. 10. 2012 

Zastupitelstvo obce 
 
schválilo:  
13.270 program jednání 
13.271 vytvoření pracovní skupiny ve složení Monika Czepczorová, Daniel 
 Hořava, Petr Chrascina, ing. Mgr. Josef Byrtus, ing. Petr Haiduk, 
 Alexandr Čuba, ing. Pavel Fridrich a Stanislav  Kobielusz, která se 
 bude zabývat vyřešením situace stavby „Naučná in-line fitness 
 stezka“ 
13.272 podání žádosti Regionální radě soudržnosti Moravskoslezsko, se 
 sídlem Na Jízdárně 2824/2, 702 00  Ostrava-Moravská Ostrava, o 
 prodloužení termínu projektu: „Naučná in-line fitness stezka“ 

registrační číslo: CZ.1.10/2.2.00/11.01157 prioritní osa: 2 Podpora 
prosperity regionu oblast podpory: 2.2 Rozvoj cestovního ruchu  
dílčí oblast podpory: 2.2.1 Výstavba, revitalizace a modernizace 
turistické infrastruktury, doprovodných služeb a atraktivit 
cestovního ruchu v termínu do 30. 9. 2013 

13.273 uzavření Dodatku č. 1 ke smlouvě o smlouvě budoucí kupní 
 projektu „Naučná in-line fitness stezka“, z důvodu prodloužení 
 termínu výstavby do 31. 12. 2014, a to dle přílohy č. 1 
13.274 uzavření Dodatku č. 1 ke smlouvě o smlouvě budoucí kupní 
 projektu „Cestujeme po Evropě“, z důvodu prodloužení termínu 
 výstavby do 31. 12. 2014, a to dle přílohy č. 2 a uzavření Dodatku 
 č. 2 ke smlouvě o smlouvě budoucí kupní projektu  
 „Cestujeme po Evropě“, z důvodu prodloužení termínu výstavby do 
 31. 12. 2014 s Janem Pyszkem, bytem Bukovec 285 
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13.275 uzavření Kupní smlouvy mezi Obcí Bukovec a Janem a Juditou 
 Procházkovými, bytem Kosmonautů 1230/31, Havířov – Podlesí, 
 kupní cena za převáděný pozemek p. č. st. 842, k. ú. Bukovec u 
 Jablunkova, o výměře 6 m2, dle geometrického plánu  
 č. 692-39/2012, je ve výši 100 Kč/m2, splatná v plné výši před 
 podpisem kupní smlouvy s tím, že jmenovaní kupující uhradí 
 náklady spojené s vyhotovením geometrického plánu, se sepsáním 
 kupní smlouvy, jakož i správní poplatky spojené se zahájením 
 řízení o povolení vkladu nabývaného vlastnického práva do 
 katastru nemovitostí 
zvolilo: 
13.276 ověřovatele zápisu Evu Szkanderovou a Lucii Jalovičorovou 
 
vzalo na vědomí: 
13.277 usnesení z 39. schůze Rady obce Bukovec 

13.278 průběh diskuse ke stavbě „Naučná  in-line fitness stezka“ 
� � � �  � � � 

 
O ČEM JEDNALI RADNÍ … 

 
� o zhotovení projektu dopravního značení v obci Bukovec 
� schválili cenu ve výši 500 Kč za odchyt volně pobíhajícího psa v obci,  
a to s účinností od 1. 9. 2012. Pro odchyt volně pobíhajícího psa volejte: 
+420 737 416 076 – Radovan Rucki, velitel JSDHO Bukovec 
� schválili zakoupení žaluzií do prostor mateřské školy v Základní škole, 
Bukovec 214 a Základní školy s polským jazykem vyučovacím Bukovec 66 
� schválili provedení oprav zábradlí u potoka Zarembčok Technickými 
službami  Bukovec, s.r.o. 
� schválili zajištění modernizace cyklotras a odpočívek, které jsou ve         
vlastnictví obce Bukovec, dle provedené inventarizace a analýzy 
zpracované během realizace projektu Euroregion na kole, v rámci projektu 
s názvem „Euroregion na kole – Jablunkovsko pro cyklisty“ Sdružením 
obcí Jablunkovska. Projekt bude předložen do Fondu mikroprojektů 
Euroregionu Tešínské Slezsko v rámci Operačního programu přeshraniční 
spolupráce ČR – PR 2007 – 2013 
� byl schválen návrh aktualizace „Programu rozvoje Trojmezí“: oprava 
silnic, veřejného osvětlení, výstavba chodníku, parkoviště u kostela, hřiště 
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nad školou, domovní čističky, muzea v budově č.p. 59, nových 
autobusových zastávek, zavlažování hřiště, oprava hasičské zbrojnice, 
parková zeleň, hrací plochy. 
 
   Všechna usnesení z jednání Rady obce Bukovec a zasedání Zastupitelstva 
obce Bukovec najdete na www.bukovec.cz. 
 

� � � �  � � � 
 
Vážení občané, 
   jmenuji se Alexandr Čuba, a mimo jiné jsem členem představenstva 
společnosti Laderix a.s. a jednatelem společnosti Albertová stavební 
společnost s.r.o. 
   Dne 22. 10. 2012 jsem se zúčastnil veřejné schůze zastupitelstva. Na této 
schůzi zaznělo mimo jiné i vyjádření p. Josefa Jochymka, dle mého názoru 
plné osobních invektiv, narážek a domněnek. Možná se jednalo jen o jeho 
osobní hořkost, neznalost nebo snad neinformovanost, nevím. Jedno se 
však upřít nedá. Nenabízel řešení, neměl vizi či myšlenku, pouze 
kritizoval…. Na základě této “objektivní“ kritiky směřované i na 
společnost Laderix a.s. bych rád osvětlil několik skutečností. 
   S obcí Bukovec mě seznámil Petr Jalowiczor.  Zaujala mne  jeho - vaše 
vize směřování obce, a to směrem k rozvoji turistického ruchu. Tuto vizi na 
rozdíl od mnoha jiných jste také začali realizovat.  Postupem času jsem se 
seznámil s Vaším týmem lidí sdílející stejný pohled a nadšení pro věc. 
   V roce 2010 bylo Moravskoslezským krajem vypsáno IPRÚ (integrovaný 
plán rozvoje území), kde mohl každý subjekt (podnikatel, právnická, 
fyzická osoba, občanské sdružení, obce i města takřka téměř každý) daného 
území předložit projekt s žádostí o dotaci. Finanční prostředky z tohoto 
balíčku byly určeny pouze na rozvoj turistického ruchu. Projekty 
schvalovala komise složená ze starostů, zástupců kraje a odborných 
pracovníků daného regionu. Za obec Bukovec byly předloženy tyto 
projekty: 
- naučná in-line fitness stezka  
- křesťanství v Beskydech 
- Slezský skanzen v přírodě 
- rozšíření sportovního areálu Kempaland – lanovka 
   Postupem času se obecní zastupitelstvo rozhodlo realizovat jen in-line 
stezku a Slezský skanzen v přírodě. V prosinci roku 2011 zastupitelstvo 
upustilo od realizace Slezského skanzenu v přírodě, a to z ekonomických 
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důvodů. Strategická komise společně se zastupitelstvem a následně řídící 
výbor odsouhlasili převedení práv tohoto projektu na soukromý subjekt, a 
to na společnost Laderix a.s. Tato společnost má sídlo v Bukovci dle 
ověřitelného výpisu z OR je vedena Andrzejem Bieleszem jako předsedou 
představenstva. 
   Společnost Laderix a.s. projekt dopracovala a předložila k posouzení 
Úřadu regionální rady a v součastné době čekáme na konečné rozhodnutí-
schválení nebo neschválení. 
   Vzhledem k záměrům společnosti o rozvoj turistického ruchu a nastalé 
situace v Technických službách jsme se dohodli na podmínkách pronájmu a 
provozování Ski areálu Kempaland. Zastupitelstvo tento pronájem 
schválilo za jasně stanovených podmínek, které, dovoluji si tvrdit, jsou 
vyvážené a oboustranně akceptovatelné a tedy i výhodné. 
   Nepopírám, že společnost Laderix a.s. je podnikatelský subjekt, jehož 
účelem je vytvářet zisk, ale věřím, že úspěšné fungování společnosti bude 
zároveň  přínosem, a to ne jen ekonomickým, pro obec Bukovec. 
 
   Dovolte na závěr. Zúčastnil jsem se slavnosti jako je Plackový festival, 
Pekoč cup, Kvičení, Přebor v ručním kosení, Stavění máje, a víte co, TO 
NIMA NIKDŽI! Proto prosím nenechte se odradit škarohlídskými, 
zatrpklými výlevy některých … 

� � � �  � � � 
 

INFORMACE JEDNATELE  
TECHNICKÝCH SLUŽEB BUKOVEC, S.R.O. 

 
Vážení spoluobčané,  
   dovolte mi seznámit Vás s vývojem situace od prosince loňského roku do 
dnešních dnů ve společnosti Technické služby Bukovec (dále jen TS) 
Prosinec 2011 – návrh na radě obce mít 2 jednatele- dohodnuto před 

vstupem 2 jednatele se zjistí stav Technických služeb Bukovec 

Prosinec 2011 – objednán ekonomický + účetní audit č.1 

Závěr:  - ekonomicky neúnosné hospodaření – odhad 2mil ztráta r.2011 -  
jen díky OU není TS v insolvenci 
-  letní provoz topí snižující se zimní zisky 

-  problém ekonomického přínosů zaměstnanců = na  1,- přidané hodnoty 
nákladů – 0,45 přidaná hodnota příjmu 
Doporučení auditora : Je nutné podstoupit razantní kroky 
k ekonomickému ozdravení firmy 
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Duben 2012 – ekonomický + účetní audit č.2 

Závěr:  - ekonomické vylepšení situace firmy – čistý přínos za období 1-
3/2012 800 tis. Kč 
-nadále platí vyřešení letního období + nákladové položky v poměru 
k přínosům za zaměstnance 
Doporučení auditora : Bez rázných ekonomických kroků je nadále 
fungování TS s.r.o. nemyslitelné , ekonomicky ztrátové 
Duben 2012 – schválení radou obce 2 jednatele za účelem : 

Možnosti zastupovat stávajícího jednatele v době nemoci, dovolené. 
Pomoci při řešení ekonomické situace TS. 
22. 6. 2012 zastupitelstvo obce na základě ekonomické situace schválilo : 

Odložení splátek TS  vůči  obci a budoucí směřování TS do nájmu  
26.6.2012 Rada obce – zpráva jednatele TS – v současné době nejsou žádní 
zájemci o pronájem TS, případně o menšinový vstup do TS 
28. 6. 2012  návrh jednatele p. Jiřího Heczka na jeho odvolání – důvody: 
ekonomicky neúnosné tlaky na TS  
Červenec 2012 – rada obce řešila  možnosti TS, podmínky odstupu 
jednatele, vize do budoucna 
Závěr : - dokud nezlepšíme (my jako majitel) ekonomickou vizitku 
firmy, můžeme být rádi když ji někdo převezme téměř zdarma   
Nepodnikneme-li žádné ekonomicky změnové kroky nemůžeme čekat od 
TS nic, ale musíme investovat 
Proto:  a) jednatel pobírající stávající plat je ekonomickou přítěží pro 
TS, a zvláště v letních měsících na sebe nemá šanci vydělat – a na základě 
budoucího směřování firmy schváleném na zastupitelstvu není tato funkce 
potřeba – úspora 450 tis Kč /rok 
b) bude nabídnuta spolupráce p. Jiřímu Heczkovi ve formě pracovní 
smlouvy (stejné jak ostatní zaměstnanci firmy) + motivačních bonusů za 
ziskovost TS 
c) vyhodnocení stávajících smluv s partnery podnikajícími v areálu a 
jejich ekon. přínos pro TS   
9) 31. 7. 2012 rada obce  -schválila- odvolání stávajícího jednatele TS p. 
Heczka + nabídnutá možnost spolupráce ve formě pracovní smlouvy – tuto 
nabídku p. Heczko odmítnul. 
Podpořila – využití dotačního projektu „sedačka“ firmě  Laderix  
1. 8. 2012 – na základě dohody s p. Heczkem mu bude vyplácené do 15.8. 
2012 odstupné ve výši 5 násobku mzdy -jak stanoví jeho smluvní vztah  
Srpen 2012 TS – koordinace prací pro obec, hodnocení letního provozu = 
ztráta, přípravy plánů na zimní provoz  ve vlastní režii 
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29. 8 . 2012 – nabídka firmy Laderix na pronájem TS  

Závěr: po dohodě ustáleny následující podmínky pronájmu  
– pronájem areálu Kempaland, včetně letního provozu – všichni 
zaměstnanci TS přecházejí pod Laderix 
- rok 2013 – nájemné 1,4 mil Kč 
- roky 2014 - 2022 – nájemné  1mil Kč 
- TS zůstávají nadále v pronájmu : Bar 170tis/rok, lyž. školka, 
půjčovna 120 tis/rok 
   Závěrem mi dovolte zrekapitulovat stávající vývoj TS.  Vedení obce se 
po celou dobu snaží najít kompromis mezi funkčností, atraktivitě areálu a 
jeho ekonomickému  přínosu pro obec.  Vzhledem k vývoji celkové 
ekonomiky a zvláště  situace u našich sousedů v Polsku, kde se masivně 
investuje do podobných areálů, je pro další přežití areálu a jeho konkurence 
schopnost, jediná možnost – investovat!!! Z toho pro nás vyplývá jediné 
řešení – dát tento areál do pronájmu zájemcům s vizí dalšího investování a 
rozvoje. Pro obec  z toho vyplývá jistota příjmu v podobě splátek za areál.    
Pevně věřím, že kroky, které celé vedení obce v tomto roce učinilo 
povedou k vylepšení ekonomické situace TS tak i celého areálu.   

Roman Czepczor 
jednatel  

� � � �  � � � 
„Den svatého Martina zimní časy začíná.“ 

� � � �  � � � 
 

CO SE NÁM V LETOŠNÍM ROCE… 
PODAŘILO: 
� zpracovat studii „Bukovec – Hydrogeologický průzkum“ v lokalitě u 
rezervoáru za účelem posílení zdroje a následně získat podpisy majitelů 
dotčených pozemků 
� zorganizovat zájezd pro rodiny s dětmi na poloostrov Gargáno 
� opravit střechu na obecním úřadě 
� provést celkovou rekonstrukci zastávky na Markově  
� umístit další kontejner na odpad do části obce Půlgruň 
� na žádost obce provedly Lesy ČR, s. p., opravu komunikace v části obce 
Půlgruň   
� Lesy ČR, s.p., provedl rekonstrukci mostu v části obce na „Lyngu“ 
� provést celkovou výměnu oken v Základní škole s polským jazykem 
vyučovacím Bukovec 66 a I. etapu výměny oken v Základní škole, 
Bukovec, 214. Okna byla vyměněna nejen v mateřské školce, jídelně a 
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školní kuchyni, ale po navýšení finančních prostředků i ve sklepních 
prostorech budovy základní školy. V celkových nákladech 613.935 Kč 
� dokončení odvodňovacího příkopu v lokalitě u bývalého JZD v rámci 
projektu „Terénní úpravy se změnou odtokových poměrů v lokalitě u areálu 
bývalého JZD“, který slouží jako protipovodňová ochrana rodinných domů  
v části obce „u Turka“ a na „Křížové“ 
� provést dočasnou opravu komunikace v části obce Markov 
� ve spolupráci s občany části obce Půlgruň byla provedena oprava druhé 
větve komunikace v této části obce. Obec zajistila dovoz pražců, uhradila 
náklady spojené s jejich usazením a práce bagrem 
� zajistit dovoz pražců pro majitele dvorů a soukromých komunikací 
� koupit Hasičské auto (z obce Návsí) na náhradní díly 
� provést opravu kanálových vpustí u komunikace vedoucí k Základní 
škole a to u rodinných domů manželů Bojkových a Wawrzaczových. Dále 
u komunikace vedoucí ke kostelu, za budovou obecního úřadu a v  
komunikaci pod tělocvičnou (vedoucí k rodinnému domu Lipovských) 
� opravit usazení žlabů u rodinných domů manželů Roženkových  a 
Petrákových 
� provést nátěr dřevěného zastřešení areálu u obecního úřadu 
� zpracovat projektovou dokumentaci k opravám místních komunikací k 
rodinným domům manželů Kajzarových a Čmielových 
� provést zatrubnění příkopu u komunikace vedoucí do obce Hrčava u 
rodinného domu Herbanských 
� umístit dopravní zrcadlo v části obce „Pod skotňou“, které bylo 
zakoupeno p. Petrákem na vlastní náklady za účelem zvýšení a zlepšení 
bezpečnosti na této komunikaci 
� provést opravu označení tras pro Nordic Walking 
� provést nátěry zábradlí všech mostů v obci, vč. jejich oprav 
� odstranit staré nevyhovující oplocení u hřbitova 
� opravit značení Naučné stezky k nejvýchodnějšímu bodu ČR 
� odstranit betonové žlaby na autobusové točně 
� zpracovat projektovou dokumentaci parkoviště u Základní školy  
� odstranit mostní pilíře na potoku Zarembčok  (u rodinného domu 
manželů Sikorových) 
� provést demolici obecního zemědělského stavení a následnou úpravu 
pozemku včetně ozelenění 
� provést nátěry oplocení u křížů v obci a opravu Kříže pod obecním 
úřadem 
� zakoupit nádoby na ruční posyp v zimním období 
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� zpracovat projektovou dokumentaci na přístřešky pro kontejnery na 
separovaný odpad. Tyto budou vystaveny na obecních pozemcích u 
rodinného domu manželů Niedobových (nad Křížovou, vedle potoka), dále 
Pod lípou (vedle garáže p. Motyky), u Wernera (vedle zastávky), a pod 
budovou Mateřské školy s polským jazykem vyučovacím 
� odstranit oplocení na obecním pozemku - pod rodinným domem č.p. 59  
� zajistit pronájem dalších kontejnerů na separovaný odpad a to na papír a 
plast 
� bezúplatně převést komunikace z majetku státu do majetku obce, a to 
p.č. 2591/1 – „do Zorymbčoka“, p.č. 3863 a p.č. 1892 - dvůr Kučery 
� prodat 1731 ks vstupenek na akci „Den obce Bukovec aneb Plackovy 
festival“ 
� zpracovat studii na 
rekonstrukci sociálního 
zařízení Mateřské školy.   
 
 
 
 
 
NEPODAŘILO SE: 
� získat souhlasy majitelů pozemků „Na křížové“ za účelem vyřešení 
permanentního problému v období dešťů, zejména přívalových, při tání 
sněhu, kdy dochází k opakovanému rozvodnění příkopu a následnému zalití 
jejich pozemků, zahrad a rodinných domů 
� provést rekonstrukci kanálu pod komunikací k bývalému areálu JZD tzn. 
zvětšit odtokové poměry z důvodu nezískání souhlasů majitelů sousedících 
pozemků (probíhá dědické řízení) 
� získat souhlasy všech majitelů sousedících pozemků u komunikace 
vedoucí k rodinnému domu manželů Čmielových za účelem její opravy 
� celková výměna veřejného osvětlení 
� přeložit sloupy na pozemku určeném pro parkoviště u kostela (realizace 
bude provedena v termínu květen 2013) 
� z majetkoprávních důvodů nebylo možné přijmout dar občanů dvoru 
„Valečky“ – komunikaci a provést její následnou údržbu 

� � � �  � � � 
„Listopadu měsíce když hřmí, hojnost obilnou,  

úrodu i množství to znamená.“ 
� � � �  � � � 
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K OPRAVÁM KOMUNIKACÍ V OBCI 
 

   Zastupitelstvo obce Bukovec rozhodlo, že opravy komunikací v obci 
stejně tak i ploch ve dvorech budou provedeny pouze s písemným 
souhlasem všech majitelů dotčených pozemků s tím, že budou následně 
Obci darovány. 
   Chceme tak předejít zbytečným problémům, které mohou nastat 
v případech dědických řízení nebo např. při provedení překopu 
v komunikaci za účelem odvodnění či provedení přípojky NN k novostavbě 
rodinného domu.  
   Pro názorné, ještě lepší vysvětlení příklad: komunikace má asfaltový 
povrch, který byl proveden na náklady obce, tzn. že povrch komunikace je 
majetkem obce. Pozemek pod „kobercem“ vlastní občan nebo více občanů, 
vlastníků. I přesto je nutné požádat obec o její vyjádření i v případě, že se 
bude „nějakým“ způsobem do tělesa komunikace zasahovat. 
 Důvod? Nechceme papírovat, ale chceme papírování předejít! Přímo v 
tělesech komunikací nebo jejich bezprostřední blízkosti se totiž nacházejí 
sítě, jako jsou vodovod a plynovod. Tyto vlastní Obec s výjimkou 
spolkových vodovodů. Navíc v blízkosti komunikací se nacházejí stromy, 
které jsou chráněné. Je proto v zájmu obce starat se o tyto poklady a nepřijít 
o ně! Následně chce Obec předcházet případným problémům, kdyby se 
náhodou „koplo vedle!“  
   Domněnky typu „tyn konsek cesty je mój“ i přesto, že je na něm 
„koberec“ uhrazen z rozpočtu obce, se nezakládají na pravdě! Tak jako 
žádný z majitelů pozemků pod „kobercem“ nemůže nijak bez vyjádření 
Obce do komunikace zasahovat, stejně tak i Obec nemůže investovat do 
pozemku, který není v jejím vlastnictví!  

 
� � � �  � � � 

„Je-li na podzim mnoho hub, přijde tuhá zima.“ 
� � � �  � � � 

 
UPOZORNĚNÍ NA POVINNOST KOSENÍ POZEMKŮ  

 
   Podle ustanovení § 3 odst. 1 písm. a) zákona č. 326/2004 Sb., o 
rostlinolékařské péči, ve znění pozdějších předpisů, vlastník pozemku nebo 
osoba, která jej užívá z jiného právního důvodu, jsou povinni zjišťovat a 
omezovat výskyt a šíření škodlivých organismů včetně plevelů tak, aby 
nevznikla škoda jiným osobám nebo nedošlo k poškození životního 
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prostředí anebo k ohrožení zdraví lidí nebo zvířat. Povinnost zjišťovat 
výskyt škodlivých organismů znamená, že každá osoba uvedená v § 3 
odst. 1 zákona o rostlinolékařské péči je povinna od počátku sezóny 
(vegetačního období) preventivně sledovat růst plevelných rostlin na 
tomto pozemku tak, aby nevzniklo riziko škody jiným osobám, 
případně rizika eventuálního poškození životního prostředí.  
   Omezovat výskyt znamená již konkrétní postup povinné osoby na 
pozemku. V rámci případného řízení o přestupku či jiném správním deliktu 
spáchaném porušením povinností vyplývajících z ustanovení § 3 odst. 1 
písm. a) zákona o rostlinolékařské péči, pak správní orgán zkoumá jednání 
či nečinnost povinné osoby. 
Za porušení povinností stanovených v § 3 odst. 1 zákona o rostlinolékařské 
péči, lze uložit pokutu do výše 30.000 Kč a to dle § 79b odst. 1 a) a odst. 2 

 
PŘED ÚŘADEM VYROSTL BUK 

 
   U příležitosti „Dne stromů“, který se slaví po celém světě již od poloviny 
19. století, byl v pátek 26. října 2012 před Obecním úřadem Bukovec 
vysazen buk lesní převislý.  
 
   Tento druh buku se vyznačuje tím, že 
nové výhony rostou zpočátku vzhůru, 
ale po určité době neudrží vlastní váhu a 
začnou své konce klonit k zemi. Na 
těchto větvích se po čase vytvoří větve 
nové, které zase korunu posunou o něco 
výše.  
 
   V Bukovci se však s vysazováním 
letos ještě neskončilo. Obec se chystá 
do konce roku vysadit 200 malých buků 
na obecních pozemcích, a to jako živé 
ploty.   

� � � �  � � � 
„Čím dříve listí ze stromů opadá, 

tím úrodnější rok nastane.“ 
� � � �  � � � 

 
 



 17

NOVINKY Z KNIHOVNY 
 

   Naši knihovnu jsme rozšířili o dva počítače, na kterých můžou občané 
zdarma „brouzdat po internetu“. Dále byla rozšířena nabídka knih 
k zapůjčení, a to o darované knihy paní  Boženy Bojkové, tímto jí velice 
děkujeme. 
   Dále žádáme čtenáře o jejich podněty, nebo návrhy na nákup nových 
knižních titulů do naší knihovny. Rádi si necháme poradit, co zajímá a baví 
naše spoluobčany. 
   Knihovna je otevřena každou středu od 12:30 – 17:15 hod. Nyní 
v zimním období je možné si knihy zapůjčit kdykoli po telefonické dohodě 
na tel. čísle +420 724 180 662. 
   Těšíme se na vaší  návštěvu. 
       Jarmila Bujáková 

                knihovnice 
� � � � � � � 

„Podzim praví - pěkným osením pole odívám,  

a jaro bdí - také já se na to podívám.“ 
� � � �  � � � 

 
ČÍSLA POPISNÁ 

 
   Opětovně žádáme občany, kteří nemají na svých rodinných domech 
umístěny čísla popisné, aby tak neprodleně učinili. 

 
� � � �  � � � 

 
INFORMUJEME 

   V zimním období bude opět prováděn svoz popelnic k hlavní  
komunikaci  tak, jak tomu bylo v předešlých letech. Žádáme proto občany, 
kterým je toto přibližování popelnic prováděno, aby popelnice označili 
číslem popisným a jménem majitele. V případě, že popelnice nebude 
označena – nebude po jejím vyprázdnění vrácena zpět k rodinnému domu. 
   Dále žádáme majitele rodinných domů, aby v zimním období neodkládali 
pytle na separovaný odpad (žluté pytle) k popelnicím. Odvoz těchto pytlů 
nebude v zimě obci zajišťován. Čtyřkolka, která je v současné době 
v poruše, bude z důvodu vysoké částky za opravu prodána. V případě 
zájmu o její koupi se můžete informovat na obecním úřadě. Plné pytle 
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prosíme, odkládejte ke kontejnerům žluté barvy. A v případě potřeby jsou 
k vyzvednutí zdarma na obecním úřadě v úřední dny. 

Děkujeme za pochopení! 
 
 

ZIMNÍ SEZÓNA 2012/2013 
 

    V letošním roce budou zajišťovat zimní údržbu komunikací, veřejných 
prostranství, zastávek a dvorů, poprvé letos včetně posypu, pánové Josef 
Zimný a Tomáš Suszka. Pánové Josef Bojko a Martin Gorzolka budou 
upravovat komunikace v zimním období tak, jako tomu bylo v předchozí 
zimní sezóně a to v části obce Groniček, Půlgrůň, Markov, Bařiny.  
   Plán zimní údržby bude zveřejněn po schválení na jednání rady obce 
Bukovec v příštím vydání občasníku. 
    
  

ÚDRŽBA CHODNÍKU KE KOSTELU 
   V zimním období se budou udržovat ke kostelu pouze dva chodníky, a to 
od hasičské zbrojnice směrem ke kostelu a od rodinného domu 
Wawrzacových ke kostelu. 
   Prostřední chodník nebude udržován. 
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ZÁSOBNÍKY NA POSYPOVÝ MATERIÁL 
 

   Obec Bukovec zakoupila 4 ks zásobníků na 
strusku určenou k posypu místní komunikace 
v zimním období. Tyto zásobníky jsou 
umístěny:  
   „Ve skotni“, na autobusové točně u základní 
školy, u hasičské zbrojnice a u budovy č.p. 59 
(dům pod bývalou Jednotou). 

 
� � � �  � � � 

 
PŘIVÍTALI JSME NOVÉ OBČÁNKY 

 
   Ve čtvrtek 18. října 2012 jsme v zasedací místnosti obecního úřadu 
přivítali nové občánky naší obce. Patří mezi ně: Matěj Bojko, Antonín 
Podeszwa, Matyáš Michalek, Jan Cienciala, Štěpánka Kreželoková, Eliška 
Gazurová, Dominika Rojíčková a Šarlota Jochymková. 

� � � �  � � � 
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KYTIČKA JUBILANTŮM 
 

Blahopřejeme všem občanům,  

kteří oslavili a oslaví svá životní jubilea 

říjen 
Capková Irena    50  Blažky a okolí 
Čmiel Jiří   55  Bialoně 
Sikorová Marie   50  Chrasciny 
Heczková Anděla  50  Kučery 
Zimny Roman   60  Korole 
Cieslarová Renata  55  Lysky 
Hermanová Terezie  75  Pod Kempou 
Worek Bohuslav  50  Cmiele 
Bieleszová Anna  50  Blažky a okolí 
Petráková Helena  55  Lysky  
Brewczynski Vladislav   50  Fojství 
Byrtus Miloslav  50  Pod křížem 
Bojko Václav    55  Chrasciny 
Stonawská Anna  70  Na břehu 
Byrtus Jiří   60  U školy 
 
listopad 
Bulawová Helena  70  Suš 
Zogata Stanislav  65  Bialoně 
Krenželok Josef   70  Bojky 
Čmielová Jana   50  Valečky 
Majer Zdeněk   60  Fiktusy 
 
prosinec 
Stonawská Eva   60  Pod kempou 
Čmielová Zuzana  80  Bialoně 
Byrtusová Anna  50  Blažky a okolí 
Cieslarová Štěpánka  50  Valečky 
Labaj Vladislav   50  Fojství 
 
 

K životnímu jubileu Vám přejeme náruč plnou květů a blahopřání na 

tisíc, vždyť co je štěstí v lidském věku, to je zdraví a nic víc. 
� � � �  � � � 
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PORTRÉT HELENY POSPÍŠILOVÉ 
dlouholeté kronikářky obce Bukovec  

a Chytré gazdiné roku 2012  
 
   V devadesáti letech, kterých paní Helena Pospíšilová letos dosáhla, je 
život člověka tak vrchovatě naplněn, že sám o sobě vydá za jednou velkou 
kronikou. Na jejich stránkách pak lze listovat, nalézt a vyčíst řadu 
pohnutých i úsměvných příběhů. Některé z nich jsme pro čtenáře vybrali, 
abychom se alespoň letmo dotkli těch nejdůležitějších milníků života ženy, 
která dnes nese ty nejkrásnější tituly, co vůbec může život nabídnout – totiž 
maminka, babička, prababička, praprababička, ale také pamětnice, dobrá 
sousedka, skvělá vypravěčka a v neposlední řadě také chytrá gazdina. 
   Bylo léto roku 1922 a psal se 22. den měsíce srpna, když se na dolním 
konci v Bukovci v domku s číslem popisným 148 narodila malá Helena 
Malyjurkova. Její otec Filip Malyjurek byl synem Jana Malyjurka, který do 
Bukovce přišel ze sousední Javořinky, aby se v domku na zmíněném čísle 
vyučil ševcem. Máma Helenky Jana Kluzová pocházela z Mostů u 
Jablunkova a do Bukovce se přivdala.  
   Helena své dětství trávila podobně jako ostatní děti tenkrát v Bukovci. 
Musela být svým rodičů všemožně nápomocna především při práci na poli, 
starat se o hospodářství, pást krávy, okopávat  brambory, sušit seno a 
podobně. Při všech těchto povinnostech, které tehdy nepřipadaly nikomu 
zvláštní, se také vzdělávala. Škola ji, jak se říká, docela šla a tak po 
absolvování obecné školy v Bukovci a měšťanské školy v Jablunkově 
začala navštěvovat Zemskou odbornou školu pro ženská povolání 
v Českém Těšíně. To, že se z Bukovce do Návsí na vlak chodilo denně tam 
a zpět za každého počasí pěšky, si dnes už ani nedovedeme představit.  
   V době školní docházky již byla Helena sirotkem, otec ji zemřel 
v jedenácti letech na tuberkulózu. Starosti o veškeré hospodářství padly na 
matku a značně zatížily i mladičkou Helenu a nemocnou sestru Terezku. 
Zdaleka nestačilo pouze se učit a užívat si bezstarostného mládí, tíha 
domácnosti a každodenní lopoty teď spočívala na třech slabých ženách. 
Rodina žila ze skrovného hospodářství a devadesáti tří korun důchodu po 
otci. Částečnou pomocí pro neúplnou rodinu byl skrovný příjem z nájmu 
dlouhodobě ubytovaných místních učitelů.  
   Předválečné události zamezily Heleně pokračovat v dalším studiu, na 
poslední den, kdy navštívila školu v Těšíně, vzpomíná takto:  
„V předválečném Československu byla vyhlášena mobilizace (23. září 
1938 ve 22,00 hodin, pozn. autor). Jela jsem, nic netušíc, vlakem druhý den 
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do školy, ale budova byla zcela prázdná a opuštěná. Vzala jsem si proto své 
věci a jela zpět domů. Na nádražích jsem pozorovala spoustu mužů, jak 
rukují a narychlo se loučí se svými rodinami. Bylo tam tenkrát mnoho 
pláče. Takový byl můj poslední školní den.“  
   Za války pomáhala Helena vylepšit skrovný rodinný rozpočet šitím pro 
sousedy a známé. Spravovala staré oděvy, přešívala z obnošeného šatstva 
nebo šila ze zakoupených látek. Těsně před válkou se mladá Helena 
seznámila s Pavlem Byrtusem z Bystrého (narozen 2. října 1913), který 
roznášel poštu v Bukovci a chodíval také k Malyjurkům. Zakoukali se do 
sebe a začali spolu chodit. Když počátkem války chtěli vzít Němci Pavla na 
nucené práce do Říše, hájil se tím, že se má ženit. Mladičká Helena 
milovanému Pavlovi svým ano u oltáře darovala nejen své srdce, ale i tolik 
potřebné alibi a tak do Říše nakonec neodjel. Později se ukázalo, že 
Pavlovo útočiště v rodině u Malyjurků na čísle popisném 148 bylo jen na 
krátkou dobu od svatby 10. srpna 1940 do roku 1944. Dne 4. srpna 1944 
odvedli Němci Pavla do Polska na nucený výkop zákopů, kde za doposud 
nevyjasněných okolností během 14 dnů prací zahynul. Jeho tělo ani hrob 
nebyly nikdy nalezeny. Helena zůstala opět osamocena se dvěma malými 
dětmi, tříletým synem Josefem a tříměsíční dcerou Martou. Jen malá jiskra 
naděje v návrat milovaného Pavla, zůstávala po mnoho let ukryta v nitru 
mladé manželky. „Pořád jsem doufala v Pavlův návrat. V to, že se odněkud 
vynoří,“ vzpomíná.  
   Teprve v roce 1952 se Helena Byrtusová seznámila s Dagmarem 
Pospíšilem a po roční známosti se roku 1953 vzali a měli dceru Aničku. Do 
rodiny přišel i malý Dagmarův syn Mirek. Dvě neúplné rodiny se opět 
pokusily o zaplnění prázdných míst ve svých srdcích a novou společnou 
cestu životem.  
   Poté co paní Pospíšilová začala vykupovat mléko, stal se její rodinný 
domek na dobu plných třiceti osmi let jakousi zpravodajskou centrálou 
dolní části obce. Zatímco chlapi si řekli své v sousední hospodě U Turka, 
ženy si nejraději poklábosily u ranního odevzdávání mléka. Mnohdy bylo 
na dvorku veselo, jindy ukápla i nějaká ta slza, záleželo prostě na tom, jaké 
zprávy a zážitky se zrovna probíraly. 
   K práci kronikářky se paní Helena Pospíšilová dostala v roce 1976. 
Bukoveckou obecní kroniku vedla pečlivě a podrobně plných 24 let. 
Ostatně o její zodpovědné práci svědčí i hodnocení odborného dozoru nad 
kronikáři obcí, který řekl: „Paní Pospíšilová, s tou vaší kronikářskou práci 
jste dala na frak těm vašim předchůdcům, píšete hezkým slohem, řádně 
spisovně a mnohem podrobněji.“  
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   V roce 1989 paní Pospíšilové zemřel manžel, je opět vdovou a od roku 
1990 žije u své dcery Anny Kadlubcové v rodinném domku na čísle 
popisném 323. Život prožívá a komentuje již s velkým nadhledem. Dokáže 
zavzpomínat, poradit, povzbudit, vyslechnout i srdečně se zasmát. Je své 
široce rozvětvené rodině oporou i pevným svorníkem.  
 
   Když paní Pospíšilová letos 
obdržela titul, pamětní list a sošku 
„Chytrá gazdina 2012,“ který ji 
udělila obec Bukovec dne 25. srpna 
2012 na místním Plackovém festivalu, 
usmála se a prohlásila: „Mám z té 
gazdiné radost, je to uznání.“ I my 
této statečné ženě opětujeme slovem 
uznání: „Upřímné díky za všechno!   
Ať mezi námi zůstáváte jako ten 
moudrý památný jilm, pod kterým jste prožila svůj nelehký, ale i krásný a 
smysluplný život.“                  
                              Josef Byrtus (vnuk) 

� � � �  � � � 
„Když dlouho listí nepadá, tuhá zima se přikrádá.“ 

� � � �  � � � 
 

POZNAMENEJTE SI DO KALENDÁŘE… 
 
7. prosince  Mikulášská nadílka 
16. prosince Adventní koncert 

 

 

 
více informací na www.bukovec.cz 

 
� � � �  � � � 

 
VYHLAŠUJEME SOUTĚŽ O NOVÉ LOGO 

 
   Starostka obce Bukovec vyhlašuje veřejnou soutěž  na grafické 
zpracování logotypu obce při příležitosti výročí 660 let obce Bukovec. 
Zúčastnit se jí může každý, i ti nejmenší! Logo bude naší obec prezentovat 
nejen v rámci výročí, které si připomeneme na Dni obce Bukovec 2013, 
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který se koná 31.srpna 2013, ale i do budoucna. Odměna pro autora 
vítězného návrhu bude 3.000 Kč. 
   Úkolem je zpracování hlavního logotypu včetně textové podoby. 
Grafický návrh musí být zpracován v elektronické podobě ve standardních 
formátech (JPEG, PNG, GIF, TIFF, CDR). 
  Podmínkou uznání prvenství je schválení loga výběrovou komisí obce 
Bukovec.Výsledek veřejné soutěže bude oznámen elektronicky na webu 
obce www.bukovec.cz. 
 
   Návrh odevzdejte v papírové formě formátu A4 v obálkách s označením: 
„LOGOTYP OBCE BUKOVEC“ na Obecním úřadě Bukovec do  
30. 11. 2012 včetně svých kontaktních údajů. 
  
 Více informací na tel. +420 558 358 245, email: bukovec@bukovec.cz. 
 

� � � �  � � � 
„Nezamrzne-li po celou zimu kámen ve vodě, potom mrazy uhodí až 

v březnu a tu zima bývá nejkrutější.“ 

� � � �  � � � 
 

ŽÁCI LADILI FORMU NA OLEŠNÉ 
 
   O víkendu 27. - 29. 8. 2012 se přípravka a žáci naší TJ BESKYD 
BUKOVEC zúčastnili soustředění v překrásném areálu aquaparku Olešná.    
Zhruba 25 dětí a 8 dospělých odjelo autobusem v pátek 16.30 hod. do 
Frýdku-Místku. Po ubytování a seznámením se s okolím si večer všichni 
pochutnali na opékaných 
klobáskách. Samozřejmostí 
byla večerka v 21.30h a 
ranní budíček s rozcvičkou.  
   Při dvoufázovým tréninku 
se na děckách spotilo 
nejedno tričko, ale záhy 
jsme se všichni zchladili 
v bazénu. Nám trenérům se 
líbilo to, že si děcka 
soustředění hodně užívají, za což bychom chtěli poděkovat rodičům, klubu 
TJ Beskyd Bukovec, paní starostce, manželům Kuczovým, Petrovi 
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Janičkovi, Zuzce Maršálkové a samozřejmě naším manželkám za pomoc 
při organizování a zajišťování tohoto náročného víkendu. 

    
    
 
    
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

   Doufejme, že tato příprava se kladně projeví v nadcházející fotbalové 
sezoně 2012. A na závěr, bychom chtěli požádat rodiče a fanoušky, aby 
naše malé ratolesti chodili v hojném počtu podporovat a fandit při 
mistrovských utkáních.   ☺ 
       
       Vítězslav Jalovičor 

� � � �  � � � 
 

TISKOVÁ ZPRÁVA – MAS JABLUNKOVSKO 
 

   Šestnáct obcí na území Jablunkovka  a dalších 21 ziskových a 
neziskových subjektů založili na ustavující členské schůzi ve čtvrtek,  
12. července 2012 v Bystřici zájmové sdružení právnických osob MAS 
Jablunkovsko, z. s. p. o.   
   Na této schůzi byl zvolen Programový výbor, který je výkonným a 
statutárním orgánem sdružení. Předsedou výboru byl zvolen Robert Borski, 
starosta obce Hrádek, místopředsedou pak Ing. Robert Cieslar, jednatel 
firmy Netis, a.s., dalšími členy výboru byli jmenováni starosta obce 
Bystřice Ladislav Olšar, Ing. Bronislav Ondraszek, Nakladatelství Beskydy 
a Bc. Petr Pavlíček, ředitel Charity Jablunkov. Programový výbor bude 
nyní zajišťovat chod MAS Jablunkovsko, z. s. p. o., především předloží 
Krajskému úřadu návrh na zápis sdružení do registru zájmových sdružení 
vedené tímto úřadem.  
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   Místní akční skupina Jablunkovsko, z. s. p. o., je zájmové sdružení 
právnických osob, které je tvořeno partnerstvím veřejného sektoru, 
podnikatelů a neziskových organizací. Smysl existence MAS spočívá 
v realizaci rozvojových strategií a strategických plánů v rámci iniciativy 
LEADER Evropské unie nebo jiných aktivit, které podporují rozvoj 
venkova.  
   Hlavní myšlenkou metody LEADER je, že pouze místní společenství 
znají podrobně silné a slabé stránky svého regionu a jsou schopna dobře 
řešit své vlastní problémy. 

   Metoda LEADER se v Evropské unii používá už od roku 1991. Jejím 
hlavním reprezentantem v České republice je Národní síť Místních akčních 
skupin ČR (NS MAS), která sdružuje 134 ze 151 existujících MAS v ČR. 
Síť Místních akčních skupin je vytvořena také v Moravskoslezském kraji. 
V této síti chybí 5 regionů. Jedním z těchto regionů je právě jablunkovský 
region.  
   Podle NS MAS by metoda LEADER, stejně jako doposud, mohla být 
účinným nástrojem rozvoje venkovských oblastí i po roce 2014 v podobě 
komunitně vedeného místního rozvoje. Mohla by najít široké uplatnění ve 
všech operačních programech, které budou realizovat své cíle ve 
venkovském prostoru.  
   Základním principem pro použití metody LEADER je především 
existující strategie místního rozvoje a již zmiňované partnerství mezi 
veřejným a soukromým sektorem. Použití této metody, založené na 
spolupráci místních společenství a partnerství občanů, veřejné správy, 
neziskových organizací a podnikatelů při řešení problémů daného regionu, 
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přispívá ke zvýšení konkurenceschopnosti, k ochraně životního prostředí 
zlepšení kvality života a diverzifikaci hospodářství venkova v České 
republice. 
   Založením MAS Jablunkovsko, z. s. p. o. je zaplněno jedno z bílých míst 
v rámci území České republiky, kde místní akční skupina dosud 
nepůsobila.               
              MAS Jablunkovsko, z. s. p. o. 

� � � �  � � � 
„Začátkem-li listopadu sněží, mívá sníh pak výšku věží.“ 

� � � �  � � � 
 

DOBŘÍ LIDÉ JEŠTĚ ŽIJOU 
 

   V sobotu dne 15. září t.r. jako každým rokem jsem se zúčastnil setkání 
turistů Polska, Slovenska a ČR na Trojmezí na Hrčavě. Abych mohl po 
cestě na vhodných místech umístit plakáty zvoucí na 80. výročí chaty na 
Gírové (oslavy se konaly ve státní svátek Václava v pátek 28. září) a navíc 
odpoledne jsem se chtěl zúčastnit s kolegy táboráku v areálu „U Jarząbka“ 
na Pasečkách pod Ostrým, vzal jsem auto.  
   Z Hrčavy jsme jeli do Bukovce přes Suš, kde už skoro dole se nám 
z neznámých důvodů porouchalo auto, zkrátka nechtělo jet dál a chtěli jsme 
se ještě zastavit ve Skibaru v areálu Kempaland na pověstné dobré 
bukovecké placky. Peče je tam sympatický mladý číšník „ na blasze se 
szpyrkami“. Přiznal se, že je peče tak, jak ho to „starka nauczyli“. Ale kvůli 
poruše na autě jsme tentokrát měli po plackach. Jako laici jsme otevřeli 
kapotu a hledali zda tam něco zjevného neuvidíme. Tu se hned objevil 
ochotný pan Bulawa – se vám přihodilo, ptal se a snažil se jako my hledat 
závadu. Přišel i druhý pán jehož jméno neznám. Závadu jsme nenašli! 
Pomohli nám auto odtlačit na vhodné místo a pan Bulawa nám nabídl, že 
nás odveze na vlak do Návsí. Stalo se a pan Bulawa to udělal jen za 
„Pánbůh zaplať“. Byl to dobrý pocit setkat se s tak ochotným člověkem.  
   Chtěl bych touto cestou i za své kolegy společně poděkovat panu 
Bulawovi za pomoc. A skutečně, dobří lidé ještě žijou!  

Tadeáš Schulhauser 
bývalý občan Bukovce (Gírové) 

 
� � � �  � � � 

„Mnoho bukvic - mnoho sněhu.“ 
� � � �  � � � 
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   V období od 21. 12. 2012 do 1. 1. 2013 bude  
Obecní úřad Bukovec uzavřen z důvodu  
čerpání dovolené. 

 
 

� � � �  � � � 
 

ŠKOLNÍ JÍDELNA INFORMUJE … 
 

O novém telefonním čísle pro odhlášky obědů: 
mobil 731 077 275, nebo původní pevná linka: 558 358 627. 

� � � �  � � � 
 

INZERCE 
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POZVÁNKA 
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